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Vladimir Putin vyjádřil podporu americkému návrhu na příměří na Ukrajině, ale nejprve je
potřeba s americkými partnery doladit technické detaily a kontrolní mechanismy příměří!
Ukrajině nesmí být dovoleno zneužít příměří! Putin v komentáři nezapomněl poděkovat
Trumpovi za snahu o mírový proces!

Podle očekávání a rovněž i podle informací ruských novinářů, se kterými spolupracujeme, došlo
nakonec k tomu, co zaručí a zachová dobré vztahy mezi Vladimirem Putinem a Donaldem
Trumpem. Ruský prezident ve čtvrtek v podvečer na společné tiskové konferenci [1] v
Moskvě s běloruským prezidentem Alexanderem Lukašenkem prohlásil, že podporuje
americký mírový návrh příměří.

Ovšem nejprve je prý potřeba s americkými kolegy a partnery doladit nuance tohoto příměří, tedy
technické detaily příměří, a to takovým způsobem, aby Ukrajina, která je v tomto konfliktu
prohrávající stranou, neměla možnost zneužití příměří ke zlepšení svých bojových pozic a
přeskupení, protože potom by příměří bylo jen záminkou na získání času pro nezbytný oddech a
konsolidaci sil.

Nesmí dojít k tomu, že příměří Kyjev zneužije k doplnění munice. Rovněž nesmí dojít k tomu, že
obklíčené ukrajinské jednotky se v době příměří zvednou a odejdou z obklíčení do ukrajinského
zázemí a týlu. Stejně tak nesmí být příměří zneužito k tomu, že Ukrajina bude pokračovat v nucené
mobilizaci na svém území a bude nasunovat nové vojáky na frontové pozice. Zkrátka příměří musí
být využito k intenzivnímu jednání o mírové smlouvě, nikoli k intenzivnímu dozbrojování a
doplňování vojenských stavů, zbraní a munice.

Ve videu výše máte kompletní reakci a zhodnocení Vladimira Putina na předložený americký návrh
na příměří. Zásadní tedy je, že Vladimir Putin návrh na příměří podpořil, ale je potřeba dopracovat
technické prvky pro kontrolu příměří. A to je skvělá zpráva do Washingtonu a k uším Donalda
Trumpa. Naproti tomu v Kyjevě zavládnou obavy, protože Kyjev očekával, že Kreml návrh odmítne.
Pokud nemáte čas na video, tady níže máte přepis.

Reakce Vladimira Putina na americký návrh na příměří na Ukrajině

-První otázka pro Vladimira Vladimiroviče. Jak hodnotíte připravenost Ukrajiny na příměří?
Dostal jste již informace od Američanů? A jaká bude vaše odpověď? Děkuji.

-Pokud jde o připravenost Ukrajiny na příměří, řeknu teď samozřejmě, jak ji hodnotím já. Ale
především bych chtěl začít poděkováním prezidentovi Spojených států, prezidentu
Trumpovi, že věnuje urovnání na Ukrajině takovou pozornost. Všichni máme dost svých
vlastních aktuálních záležitostí. Ale angažují se i mnozí představitelé států a prezident Čínské lidové
republiky, premiér Indie, prezidenti Brazílie a Jihoafrické republiky, kteří této problematice věnují
mnoho času. Všichni jsme jim za to vděčni, protože tato aktivita směřuje k dosažení ušlechtilého
poslání ukončit nepřátelství a ztráty na životech. Za prvé.
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Za druhé, souhlasíme s návrhy na ukončení bojů, ale s tím, že toto zastavení musí vést k
dlouhodobému míru a řešit původní příčiny této krize. Nyní k připravenosti Ukrajiny na ukončení
bojů. Víte, tak ta americko-ukrajinská schůzka v Saúdské Arábii, ta navenek možná vypadá jako
rozhodnutí ukrajinské strany, pod americkým tlakem. Ve skutečnosti jsem naprosto přesvědčen, že
ukrajinská strana měla o to požádat Američany tím nejnaléhavějším způsobem, na základě situace,
která se vyvíjí, jak tady bylo právě řečeno, na místě. A jak se vyvíjí?

Jistě si mnozí všimli, že včera jsem byl v Kurské oblasti a poslouchal jsem zprávy náčelníka
generálního štábu, velitele skupiny „Sever“ a jeho zástupce o situaci v pohraničí, především v Kurské
oblasti, respektive v zóně vklínění v Kurské oblasti. Co se tam děje? Situace je tam zcela pod naší
kontrolou. A uskupení, které vtrhlo na naše území, je v izolaci. To je úplná izolace a úplná kontrola
palby. Kontrola ukrajinských jednotek uvnitř této invazní zóny byla ztracena.

A jestliže v prvních fázích, ještě před týdnem nebo dvěma, se ukrajinští vojáci pokoušeli odtamtud
vyjít ve velkých skupinách, teď je to nemožné. Snaží se odejít v malých skupinkách, po dvou nebo
třech lidech, protože vše je pod naší plnou palebnou kontrolou. Technika je úplně opuštěná, není
možné ji vyvézt. Zůstane tam, to je zaručeno.

Společná tisková konference Alexandera Lukašenka a Vladimira Putina v Kremlu

A pokud v příštích dnech dojde k fyzické blokádě, nebude se moci dostat ven vůbec nikdo. Budou jen
dvě možnosti – vzdát se, nebo zemřít. A za těchto okolností si myslím, že by bylo velmi dobré,
aby ukrajinská strana dosáhla příměří alespoň na 30 dní. A my jsme pro. Ale jsou zde
nuance. Jaké jsou? Za prvé, co budeme dělat s tímto úsekem vklínění v Kurské oblasti? Pokud
zastavíme bojové akce na 30 dní, co to znamená? Že všichni, kdo tam jsou, odejdou bez boje? Máme
je odtamtud pustit, když se dopustili masy zločinů proti civilistům? Nebo jim ukrajinské vedení dá
povel, aby složili zbraně? Prostě se vzdají jako váleční zajatci? Jak to bude probíhat? To není jasné.

A jak se budou řešit další otázky na celé linii dotyku? A to je téměř 2 000 kilometrů. A tam, jak víte,
ruská vojska postupují téměř ve všech oblastech kontaktu. A tam se také vytvářejí podmínky pro to,
abychom blokovali celé, poměrně velké jednotky. Jak tedy bude těchto 30 dní využito? Aby ta nucená



mobilizace na Ukrajině pokračovala, aby tam byly dodány zbraně, aby byly vycvičeny nově
mobilizované jednotky, nebo nic z toho nebude?

Pak vyvstává otázka, jak budou vyřešeny otázky kontroly a ověřování? Jak můžeme a jak budeme mít
zaručeno, že se nic takového nestane? Jak bude organizována kontrola? Doufám, že na úrovni
zdravého rozumu je to každému jasné. To všechno jsou vážné otázky. Kdo tedy bude vydávat rozkazy
k zastavení nepřátelských akcí? A jaká je cena těchto rozkazů?

Dovedete si to představit, téměř dva tisíce kilometrů? Kdo určí, kde a kdo porušil případnou dohodu
o příměří na linii 2 tisíc kilometrů? A kdo pak bude koho obviňovat z porušení této dohody? To jsou
všechno otázky, které vyžadují vlastní pečlivý výzkum na obou stranách. Proto je samotná
myšlenka správná a my ji rozhodně podporujeme. Jsou tu však otázky, které musíme
prodiskutovat. A myslím, že o tom musíme mluvit s našimi americkými kolegy a partnery. Možná
bych měl zavolat prezidentu Trumpovi a probrat to s ním. Ale podporujeme myšlenku ukončit tento
konflikt mírovou cestou.

–Vladimir Putin–

Putin a Trump budou zřejmě po telefonu řešit nuance a technikálie příměří

Z celé Putinovy reakce je klíčová zmínka a poznámka o tom, že by mohl zavolat Trumpovi a otázku
technických záležitostí dojednat přímo s ním. Z politického hlediska se tak Putin snaží otázku příměří
přesunout znovu a pevně do roviny Moskva – Washington, protože Putin v projevu ani jednou
nezmínil, že by v této diskusi o řešení nuancí a technických detailů příměří do rozhovoru chtěl
zapojit i Kyjev.

A to poděkování Trumpovi v úvodu, to bylo čistě účelové, aby se to doneslo k Trumpovým
uším, že mu Putin poděkoval za mírovou snahu. Důležité je, že Putin návrh o příměří nezamítl,
přestože až doteď Kreml, Putin i Lavrov důrazně odmítali jakékoliv myšlenky na příměří. Nyní je
všechno jinak. Příměří už nevadí, jen se musí dojednat “nunace” technických a kontrolních
mechanismů takového příměří.

Donald Trump a Vladimir Putin na summitu v Helsinkách, 16. července 2018



Přesně proto Putinův poradce Jurij Ušakov odpoledne prohlašoval v rozhovoru pro reportérku 1.
kanálu ruské televize Olgu Skabajevevou, že nezná pozici a názor Vladimira Putina na americkou
nabídku o příměří na Ukrajině, a že je potřeba počkat na Putinovu společnou tiskovku s Lukašenkem.

Zatímco česká média citovala Ušakova, že Kreml na příměří nepřistoupí, já jsem v komentářích pod
předchozím článkem varoval, že je potřeba počkat na tiskovku s Putinem. V Kremlu je totiž všechno
jinak a informace tam obvykle drží jen Vladimir Putin, zatímco jeho poradci obvykle do poslední
chvíle nic netuší. Míček je teď znovu na americké straně a dá se očekávat v nejbližších hodinách
telefonický rozhovor mezi Putinem a Trumpem.
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